



مجلس إدارة شركة "ملاحة" يعلن تعيين فهد بن سعد القحطاني رئيساً تنفيذياً للمجموعة

الدوحة، قطر، 22 فبراير 2024 - أعلنت شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق. ("ملاحة") عن تعيين مجلس الإدارة السيد/ فهد بن سعد القحطاني رئيساً تنفيذياً للمجموعة. إيذاناً بتدشين عهد جديد للشركة التي شهدت وحققت إنجازات غير مسبوقة أثناء مسيرتها الظافرة. ويتسلم السيد/ القحطاني المنصب الجديد بعد أن شغل مناصب قيادية عليا في مؤسسات وقطاعات عديدة، محلية ودولية، ومنها شركة إس إل بي "شلمبرجير لخدمات حقول النفط سابقاً"، وشركة قطر للإضافات البترولية المحدودة (كفاك)، ومؤسسة قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع (QF)، وكان آخرها الرئيس التنفيذي لشركة مواصلات (كروة). حيث حقق السيد/ القحطاني من خلال خبرته، إنجازات تنموية ومشاريع وطنية مرموقة أكسبته خبرات إدارية وعملية على مدى عشرين عاماً في مجالات مختلفة.

ويحمل السيد/ القحطاني درجة البكالوريوس في الإدارة الهندسية من جامعة هيرتفوردشاير بالمملكة المتحدة، كما تخرج من برنامج القيادة التنفيذية في جامعة أكسفورد البريطانية.

وبمناسبة تعيين الرئيس التنفيذي الجديد للمجموعة، قال سعادة الشيخ/ جاسم بن حمد بن جاسم بن جبر آل ثاني رئيس مجلس الإدارة: "نحن سعداء بانضمام السيد/ فهد بن سعد القحطاني رئيساً تنفيذياً لمجموعة شركة الملاحة القطرية، والتي جاءت تتويجاً لجهود وسعي المجلس في مواصلة مسيرة النجاح التي تحققها الشركة، وتنفيذ الاستراتيجيات العليا ذات الصلة بترقية قطاع الأعمال ومصالح المساهمين".

وقال السيد/ فهد بن سعد القحطاني: "كل الشكر والتقدير لرئيس مجلس الإدارة والسادة أعضاء المجلس على الثقة التي أولوني إياها باختياري لهذا المنصب في هذه الشركة الشركة والموقة والمتخصصة في تقديم أفضل الخدمات البحرية واللوجستية، ليس في دولة قطر فحسب وإنما على مستوى الشرق الأوسط والعالم".

وعبر مجلس الإدارة عن شكره للسيد/ محمد عبدالله سويدان العقيدي على مساهمته في النجاحات التي حققتها الشركة خلال مدة شغله للمنصب بالإنابة.

-انتھی-

نبذة عن "ملاحة":

تأسست ملاحة في يوليو من العام 1957 كأول شركة ذات مساهمة عامة مسجلة بقطر بسجل تجاري يحمل الرقم (1). تمتلك ملاحة وتشغّل عدد كبير من أساطيل السفن البحرية المختلفة التي تتولى عمليات نقل قطاعي النفط والغاز، والمنتجات البترولية، والحاويات.

وتعمل ملاحة أيضا في مجال تقديم الخدمات اللوجستية، وخدمات الوكالات التجارية، وخدمات الشحن، وإدارة المستودعات. وتمتلك ملاحة حوض لصيانة وإصلاح السفن، ولديها استثمارات كبيرة في المجال العقاري، واستثمارات تسويقية مهمة لرؤوس الأموال وإدارة الموانئ.

إن الكيان القانوني للشركة والمدرج في بورصة قطر، هو "شركة الملاحة القطرية ش.م. ع.ق".(QNNS)

للمزيد من المعلومات عن الشركة، الرجاء زيارة موقعنا على <u>www.milaha.com</u>

لمزيد من التفاصيل، الرجاء الاتصال بإدارة الاتصال المؤسسى:

هاتف: **4494 9624 974 فاكس: 4483 3244**

البربد الإلكتروني: CorporateComms@milaha.com

علاقات المساهمين: هاتف: 9873 4494 +974 - فاكس: 3244 4483 +974

البريد الإلكتروني: ysakhawy@milaha.com





Milaha's Board of Directors appoints Fahad Bin Saad Al-Qahtani as a new Group GCEO

Doha, Qatar, 22nd February 2024 - Qatar Navigation Q.P.S.C. ("Milaha") announced the appointment of the Board of Directors of Mr. Fahad Bin Saad Al-Qahtani, as the new Group CEO, marking the inauguration of a new era for the company, which has witnessed and achieved unprecedented achievements during its successful journey. Mr. Al-Qahtani will assume his new position as the Group CEO after holding senior leadership positions in many institutions and sectors, local and international, among them are SLB (Schlumberger Oilfield Services previously), Qatar Fuel Additives Company (QAFAC), Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF), and the most recent was the CEO of Mowasalat (Karwa). Through his experience, Mr. Al-Qahtani attained developmental achievements and prestigious national projects that provided him with administrative insight and practical experience of more than twenty years in various fields.

Mr. Al-Qahtani holds a bachelor's degree in Engineering Management from the University of Hertfordshire, United Kingdom, and graduated from the Executive Leadership Program at the University of Oxford, United Kingdom.

On the occasion of the appointment of the new Group CEO, His Excellency Sheikh Jassim Bin Hamad Bin Jassim Bin Jaber Al-Thani, Chairman of Milaha's Board of Directors, said: "We are pleased with the joining of Mr. Fahad Bin Saad Al-Qahtani as a Group CEO of Milaha company, which came as a culmination of the efforts and endeavours of the Board to continue the path to success achieved by the company and implement the highest strategies related to modernization of the business sector and shareholders."

Meanwhile, Mr. Fahad Bin Saad Al-Qahtani said: "I am thankful and appreciative to the Chairman of the Board of Directors and esteemed Board members for their trust in me and for assigning me with this position." He added: "It is of great honour for me to assume responsibility of such position in a prestigious company as Milaha, that specializes in providing the best maritime and logistic services not only in Qatar, but throughout the Middle East and the world."

The Board of Directors expressed their thanks to Mr. Mohammed Abdulla Swidan Al-Aqeedi for his constructive contributions to the successes achieved by the company during his term as Interim Group CEO.

- End-

About "Milaha"

Milaha was established in July 1957 as the first public shareholding company registered in Qatar, with Commercial Registration (**No. 1**). Milaha owns and operates a diverse fleet of vessels for the offshore oil and gas sector, and for the marine transportation of gas, petroleum products, and containers.

It is also involved in providing logistics services, agency services, freight, and warehouse management.



Additionally, Milaha operates a shipyard and has significant real estate and capital market investments including port management.

The legal entity name listed on Qatar Stock Exchange is "Qatar Navigation Q.P.S.C" (QNNS).

For more information, please visit the company's website at www.milaha.com.

For further details, please contact **Corporate Communications Department**:

Phone: +974 4494 9624 Fax: +974 4483 3244

Email: CorporateComms@milaha.com

Shareholder Relations:

Phone: +974 4494 9873; Fax: +974 4483 3244

Email: <u>ysakhawy@milaha.com</u>